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D66 Raadskrant
Gemeenteraadsf ract ie  D66 S i t ta rd-Ge leen  



Terugblik 2023, Pepijn Pi Van de Venne
Fractievoorzitter en raadslid (D66) gemeenteraad 
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Als D66-fractie gaan we het jaar 2024 in. Dat
betekent dat we langzaam richting de helft van
de raadsperiode 2022-2026 gaan. Tijd voor
een terugkoppeling naar de inwoners en D66-
leden; wat heeft D66 in Sittard-Geleen in het
tweede jaar, 2023, gedaan en bereikt voor jullie
en de stad. We kijken met veel voldoening
terug op 2023. We hebben veel inwoners en
leden gesproken, werkbezoeken afgelegd en
Tweede Kamerleden en Europarlementariërs
ontvangen. Daarnaast, als eenmansfractie (in
de oppositie), kan D66 de meeste aangenomen 

Daarnaast heb ik met D66 nog vele andere successen en verkiezingsbeloften
gerealiseerd in 2023: deelname aan het ‘Schone Lucht Akkoord’,  vastleggen van
banden met de EU, opvang voor vluchtelingen, uitvoering regenboogbeleid, creëren
gemeentewapen en -vlag en een liberale maatwerkclausule in de regelgeving voor
ondernemers. Genoeg resultaten dus en als D66-fractievoorzitter maakt mij dat
trots — juist omdat het gedeelde successen zijn. Zonder Björn, Behroez en Ellen als
burgerraadsleden was dit onmogelijk. Ook mijn altijd bereikbare sparringpartners
Bert en Leon zijn onmisbaar voor de D66-successen hier in Sittard-Geleen. 

Met andere woorden: we hebben met het nieuwe D66-team onszelf als meest
succesvolle en onmisbare samenwerkingspartner gepositioneerd binnen de
gemeenteraad. Op het gebied van klimaat en energie kwam D66 samen met
GroenLinks-PvdA met een lokale ‘Green Deal’: aangenomen. Op het gebied van
Europa en de Euregio diende D66  samen met gob een motie in inzake het
realiseren van de IC Eindhoven-Aken: aangenomen. Op het gebied van cultuur en
historie maakte D66 samen met het CDA een voorstel voor een historische gevel bij
het Huis aan de Markt: aangenomen. 

Waar constructieve samenwerking op inhoud ons uitgangspunt is, waren we ook dit
jaar kritisch wanneer nodig. Op onszelf, richting andere partijen en het college. Het
xenofobe circus van FVD en PVV inzake de CNO drukten we de kop in. We blijven  
tegengeluid bieden tegen extreem-rechtse uitspraken in de raad en gevaarlijke
complotgedachten en -ideeën. Maar eerst, veel leesplezier met de D66-raadskrant
en onze successen van jaar twee. En onthoud: ons D66-verkiezingsprogramma is
56 pagina’s dik. We hebben nog genoeg initiatieven voor de aankomende twee jaar
van deze raadsperiode om Sittard-Geleen nog beter, mooier en succesvoller te
maken met het groen-progressieve en pro-Europese geluid van D66.  

moties en amendementen op haar naam schrijven. De sleutel tot succes:
constructieve samenwerking met andere fatsoenlijke partijen in de gemeenteraad.
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Terugblik 2023, Björn Bonten 
Burgerraadslid (D66) gemeenteraad 
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Van alle aangenomen moties/amendementen
was 23% in naam van D66! Toch niet slecht
voor een partij met  2,7% van de zetels in de
gemeenteraad. Of anders: als één van de 11
partijen in die gemeenteraad. En dan heb ik de
moties waarvan wij mede-indiener waren nog
niet eens meegeteld. Je zou bijna denken dat
we een coalitiepartij waren, met zoveel steun.
Maar dat is niet zo. We zijn simpelweg de
meest succesvolle oppositiepartij van Sittard-
Geleen. 

We voeren oppositie om zo goed mogelijk voor Sittard-Geleen te zorgen. Steeds
gericht op de inhoud. Dat betekent dat we natuurlijk samenwerken met andere
oppositiepartijen, met name GL/PvdA, maar ook met de coalitiepartijen als dat
ervoor kan zorgen dat we de punten uit ons verkiezingsprogramma kunnen
realiseren. Soms leidt dat zelfs tot verschillend stemgedrag bínnen die coalitie…dat
hadden ze niet verwacht. Oppositie of coalitie, het maakt niet uit. Onze fractie gaat
voor resultaat. Van aandacht voor internationale politiesamenwerking en meer
zichtbare inclusiviteit tot meer mogelijkheden in de uitvoering van het
detailhandelsbeleid.  Zo helpen we onze gemeente vooruit. 

Dat gebeurt in de raadsvergadering, maar ook in de rondes. Zowel onze collega
raads- en burgerleden, als onze wethouders weten inmiddels dat D66 niet zomaar
spreekt om te spreken (zoals helaas nog veel te veel gebeurt, geen wonder dat
sommige vergaderingen zo lang duren), maar dat het de moeite waard is om te
luisteren als D66 aan het woord is. En dat ook een wethouder niet zomaar wegkomt
met afleidingsmanoeuvres, maar dat hij/zij weet dat alleen een echt antwoord
werkt. Daar staat tegenover dat we dan ook in alle redelijkheid dat antwoord
respecteren. Of we het er nou mee eens zijn of niet. Gebaseerd op echte
gesprekken komen we dan met onze moties/amendementen. Dat werkt.

Persoonlijk ben ik ook trots op de opiniestukken die met enige regelmaat
verschijnen in ‘MijnGazet’ en op ‘sittard-geleen.nieuws.nl’ en die ik met veel plezier
schrijf. Het levert in ieder geval goede zichtbaarheid op voor ons lokale D66. Ik
merk ook dat steeds vaker contact gezocht wordt vanuit de omgeving met
verzoeken om steun of een standpunt. Niet alleen vanuit de omgeving trouwens.
We worden ook betrokken bij achtergrondprocessen zoals bijvoorbeeld de
begrotingsbehandeling en de belastingmaatregelen (we hebben blijkbaar toch
indruk gemaakt) en hoe college en raad elkaar daarin kunnen vinden.



Een behoorlijk succesvol jaar dus, 2023,
waarin we onze positie goed hebben kunnen
verstevigen. Van daaruit kunnen we verder
bouwen aan een sterker Sittard-Geleen en
een sterker lokaal D66. Successen geven
energie, dus 2024 kan niet anders dan een
nóg succesvoller jaar worden met dit team.
De komende tijd gaan we ons hard maken
voor méér groen, voor méér inclusiviteit, voor
méér inspraak van burgers. En ik heb zo’n
flauw vermoeden dat we het dit jaar ook weer
over de Agnetenkapel gaan hebben, en hoe
we al onze monumenten en onze historie
kunnen beschermen. We gaan het zien.
Ik heb er zin in!

04 | 



Getting Things Done, Together! 
Historische gevel Huis aan de Markt

Initatiefvoorstel CNO

Stadsvlag en gemeentewapen

Uitvoering Regenboogbeleid

Ondernemers laten ondernemen

De afgelopen twee jaar heeft D66 zich ingezet
vóór het realiseren van een historische gevel
bij het V&D-pand. Waar het college eerst leek
af te wijken van de inwonersenquête, hebben
D66 en CDA via een breed aangenomen motie
gezorgd dat de historische gevel er komt.  

D66 heeft in 2022 in de raad aandacht
gevraagd voor de opvang van vluchtelingen en
de rol/bijdrage van Sittard-Geleen daarin. Het
college heeft aan deze oproep gehoor gegeven
door het realiseren van een crisisnoodopvang
(CNO) in Sittard. Na het burgemeestersbesluit
hebben D66, gob, CDA, GroenLinks-PvdA, PIT
en VVD dit besluit bekrachtigd.

De D66-motie Regenboogbeleid zorgt nu
voor praktische uitvoering. Er zijn nieuwe
regenboogpaden, er komt in 2024 een
Pride Walk en onderwijsinitiatieven
worden onderzocht. (GroenLinks-PvdA
en VVD dienden mee in).

D66 wil ondernemers  laten ondernemen. Het
oude retailbeleid hanteerde strenge regels voor de
winkelgebieden. Voor het nieuwe detail-
handelsbeleid (2023-2030) hebben D66, gob en
CDA een motie ingediend voor  ondernemers. Een
liberale maatwerkclausule is ingesteld voor
regelgeving voor de winkelgebieden.  

Als één van de enige twee gemeenten in
Nederland hadden we geen herkenbaar (officieel)
symbool. Een breed aangenomen D66-CDA motie
geeft Sittard-Geleen in 2026 (25-jarig bestaan
gemeente) een stadsvlag en gemeentewapen. Dit
versterkt het eenheidskarakter.
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Meer woningen
De CDA-motie inzake meer
woonruimte, diende D66 mede in.
Inbreiding wordt mogelijk en
extra woonruimte wordt
gebouwd. Ook wonen boven
winkels wordt toegestaan.



Terugblik 2023, Gaston Graaf
Voorzitter Bestuur D66 Westelijke Mijnstreek

D66 Raadskrant, editie 1 (2022)
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Ondanks dat D66 met slechts één zetel in de raad zit,
weten we op thema’s als onderwijs, inclusiviteit,
Euregionale samenwerking en energietransitie toch
onze stempel op de politiek te drukken. Vooral omdat
ons raadslid en de burgerraadsleden de samenwerking
met andere progressieve partijen opzoeken.

Vaessen inmiddels bezig aan zijn derde periode in Provinciale Staten. Hij zet zich
daar onder meer in voor de ontwikkeling van de campussen en betere OV-
verbindingen met onze omliggende landen, zoals een rechtstreekse treinverbinding
tussen Eindhoven en Aken.

Daarnaast zijn wij ook verheugd dat de kwaliteit van
onze lokale D66'ers ook op provinciaal, landelijk en
zelfs Europees niveau wordt gewaardeerd. Zo is Leon

Fractievoorzitter Pepijn Pi Van de Venne stond op plek 59 van de TK-verkiezingslijst
van D66 en is voor de Europese lijst zelfs te vinden op plek 11. Daarmee is hij de
hoogst geplaatste Limburger. Zijn drijfveer is om het lokale Europa-verhaal dicht
naar de mensen te brengen, puttend uit de ervaring die hij vanuit de Sittard-
Geleense praktijk heeft opgedaan. Want hier zien we hoe belangrijk Europese
samenwerking is. Of het nou gaat om openbaar vervoer, aanpak van criminaliteit of
onderwijs, we hebben een Europese aanpak nodig om problemen echt op te kunnen
lossen. Als bestuur blijven we werken aan succesvolle campagnes en D66.

D66 vindt het belangrijk om verantwoording af te leggen aan inwoners om te laten
zien wat de lokale D66-fractie doet voor onze stad — en zodoende meer mensen te
betrekken bij de politiek. In 2023 bracht de D66-fractie daarom ‘spontaan’ een
raadskrantje uit om terugkoppeling te geven over het eerste jaar (2022) van de
raadsperiode 2022-2026. Hier lees je alles over de eerste D66-successen en
gerealiseerde verkiezingsbeloften. Waar het krantje eerst enkel digitaal was, zijn
vervolgens honderden exemplaren gedrukt. Naast inwoners, is de D66-raadskrant
terechtgekomen bij raadsleden, Statenleden, TK-leden en Europarlementariërs. Van
Sittard-Geleen tot Brussel. Veel leesplezier met editie 2 over de inzet van D66, 2023



‘’Hoewel ik pas drie maanden meedraai als
burgerraadslid bij de D66-fractie vond ik het
mooi om het grote dossier
‘detailhandelsbeleid’ te mogen oppakken.
Met de door D66, gob en CDA gecreëerde
maatwerkclausule in het ondernemersbeleid,
laten we ondernemers ondernemen met een
liberale groet. Dat maakt me trots’’.  

07 | 



‘’Hoewel ik de historische gevel voor het
Huis aan de Markt en het nieuwe
gemeentewapen dat in aantocht is, gave
D66-initiatieven vind, ben ik het meest trots
op de lokale Green Deal. Dit helpt inwoners
en de Euregio direct naar een groene,
duurzame, schone en goedkope toekomst in
energie en klimaat’’.

‘’Dankzij onze D66-fractie komt er nu echte
aandacht voor inclusiviteit en
Regenboogbeleid. Daarnaast ben ik er trots
op dat ik als burgerlid via ingediende moties
rechtstreekse inhoudelijke betrokkenheid
heb verworven bij  de invulling van de P&C-
cyclus en de processen daaromheen
(kadernota, begroting en verantwoording)’’.  
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Europa begint lokaal, zeker voor een

grensgemeente als Sittard-Geleen.

— Pepijn Pi Van de Venne, fractievoorzitter en raadslid (D66)

‘‘
09 | Foto: Europese vlag dagelijks bij stadhuis op D66-initiatief.



Europa en Euregio
Gemeentelijke banden met Brussel

IC Eindhoven-Aken Europa-visie

EPICC

Buurtaalonderwijs Spartacus-plan

D66 is blij dat Sittard-Geleen actief de banden aanhaalt binnen de Euregio. Echter,
even belangrijk is dat de gemeente ook actief relaties opbouwt met de Europese
Unie. Beslissingen uit Brussel zijn direct voelbaar in grensregio‘s. Ook biedt de EU
subsidie-, expertise-, kennis-, en ondersteuningsmogelijkheden die helpen bij
lokale uitvoeringen en ambities. Het D66-amendement om banden met Brussel vast
te leggen in de begroting haalde een grote meerderheid (VVD diende mee in).   

D66 wil dat de IC Eindhoven-Aken
zo snel mogelijk gaat rijden. Deze
mobiliteitsverbinding is cruciaal voor
onze stad. De kans ligt er voor 2025.
De D66-gob motie om aan te sturen
op 2025 werd breed aangenomen
(GroenLinks-PvdA diende mee in). 

Limburg is de poort naar Europa vanwege
zijn ligging in de grensregio. Momenteel
ontbreekt beleid over de rol van Sittard-
Geleen binnen de Euregio. D66 en CDA
dienden vragen in om een visiedocument
Euregionale samenwerking te maken voor
structureel beleid. Hier blijft D66 op
inzetten.

Goed werk dichtbij huis vindt D66
belangrijk. In de Euregio zijn de talen
Duits en Frans daarom onmisbaar.
Via een motie wilde D66 dit
buurtaalonderwijs verder stimuleren
binnen het PO en VO. Helaas stemde
de coalitie van gob en CDA tegen.  

In 2022 stelde de D66-fractie reeds
eerder vragen inzake het Spartacus OV-
plan betreffende de Belgische trambuslijn
Hasselt-Genk-Maasmechelen. Ook in
2023 stelde D66 hierover schriftelijke
vragen  omdat er ontwikkelingen waren.
Door de inzet van D66 blijft het college nu
aansturen op een verbinding met Sittard-
Geleen via deze Spartacus OV-lijn.  Samen met Europarlementariër

Sophie in ‘t Veld organiseerde D66
een werkbezoek bij het Euregionaal
Politie Informatie Coöperatie
Centrum (EPICC). Hier werken de
politiekorpsen uit drie landen samen
(BE, DE, NL). Het EPICC is belangrijk
voor de criminaliteitsaanpak in de
Euregio. Wat betreft formalisering en
openingstijden van het orgaan is er
een wereld te winnen. In de Staten
diende D66  vragen in en vanuit de
gemeenteraad kwam een D66-motie
om het EPICC te steunen. De motie
is breed aangenomen (VVD, SPA en
Stadspartij dienden mee in). 
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Raads- en Rondevergaderingen 
Gemeenteraad Sittard-Geleen 2023
Via onderstaande QR-codes kan je enkele interessante debatten van 2023 uit de
gemeenteraads- en rondevergaderingen terugkijken en de inbreng van D66 daarbij
zien. Meer content valt te bekijken op het Youtube-kanaal van D66 Sittard-Geleen.

Pepijn: Huis aan de Markt (ronde)

Björn: Strategie woonwagens

Behroez: Detailhandelsbeleid

Pepijn: Schwienswei/ESCS-locatie

Pepijn: Algemene Beschouwingen

Björn: AOK

Behroez: SHP onderwijs 

Pepijn: CNO Sittard

Pepijn: Zuyderland Ziekenhuis Pepijn: Huis aan de Markt 
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Meer kijken? Via onderstaande QR-code kom je op ons
Youtube-account! Veel kijkplezier. 

Leon en Pepijn: ‘Race to Aachen’Ellen: Arbeidsmigranten 



Terugblik 2023, Bert Kamphuis 
Voormalig wethouder, oud-fractievoorzitter (D66) 
en erelid D66 Westelijke Mijnstreek
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Tijdens een D66-werkbezoek (in maart 2023)
aan het Toon Hermans Theater ontving ik van
onze afdelingsvoorzitter Gaston Graaf de ‘Aart
Resoort Award’ en het certificaat ‘lid van
verdienste’. Dank aan het bestuur en de fractie
voor deze verrassing en de waardering voor
mijn inzet voor D66! Deze onderscheiding
dankt haar naam aan onze voormalige
afdelingsvoorzitter Aart Resoort, die in 1990 de
basis heeft gelegd voor de D66-
vertegenwoordiging in de gemeenteraad en die
zelf als eerste deze onderscheiding mocht
ontvangen. Aart is ook degene die mij in 1994 
heeft benaderd om mee te doen aan de gemeenteraadsverkiezingen. Dat leidde
toen meteen tot een tweede plek op de lijst en een zetel voor D66 in de raad; de
start van mijn politieke carrière in Sittard-Geleen.  

In 2022 nam ik afscheid van de actieve politiek. Enerzijds om de weg vrij te maken
voor een nieuwe generatie; anderzijds om meer tijd vrij te maken voor mijn werk bij
Zuyd Hogeschool, het thuisfront, familie en vrienden. Dat betekent niet dat ik de
lokale politiek helemaal uit het oog verloren heb. Integendeel. Ik volg nog steeds
met veel belangstelling de actuele ontwikkelingen en de inbreng van de D66-fractie
in de gemeenteraad van Sittard-Geleen. En natuurlijk ben ik altijd bereid om de
fractie, waar nodig, van advies te voorzien. 

Nu er een kille wind door het land waait, constateer ik met veel genoegen dat D66
er samen met GroenLinks-PvdA in slaagt om tegenwicht te bieden aan het
opkomend populisme en complotdenken, discriminatie en nepnieuws. Het politiek
café op 31 januari - gezamenlijk georganiseerd door D66 en GroenLinks-PvdA - laat
zien dat er muziek zit in een progressieve samenwerking en krachtenbundeling in
Sittard-Geleen.

En, niet in de laatste plaats, heeft ons raadslid Pepijn zich ondertussen als “model-
Europeaan” vanuit de meest Europese provincie van Nederland ook landelijk in de
kijker gespeeld, hetgeen heeft geresulteerd in een mooie 11e plek op de
kandidatenlijst van D66 voor de verkiezingen van het Europees Parlement.
Veel succes met de campagne, Pepijn!!

Zoals ik in de vorige Raadskrant al meldde, kijk ik met veel trots naar het nieuwe
D66-team, dat onder aanvoering van Pepijn in relatief korte tijd al heel veel heeft
bereikt en dat positieve publiciteit genereert in de sociale media en in de pers. Een
puike prestatie!



Grote doorbraken kunnen slagen als

je weet waar je naartoe wil, als je

daarvoor de handen uit de mouwen

steekt en als je samenwerkt met

anderen.
— Rob Jetten, Minister van Klimaat, Tweede Kamerlid en

Partijleider (D66)

‘‘
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Progressieve samenwerking
Lokale Green Deal Sittard-Geleen

Duurzame energie Glanerbrook 

Géén retail Huis aan de Markt

Onderzoek verlenging CNO

Middelen Lokaal Energiebedrijf
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Sittard-Geleen heeft de afgelopen jaren niks gedaan wat betreft duurzaamheid en
uitvoering van de RES-afspraken.  Het windmolenpark Holtum-Noord is geschrapt,
dat is achteruitgang. Onze D66-fractie wil actie op klimaat en de energietransitie.
D66 vindt dat er al genoeg visiedocumenten geschreven zijn. Actie is noodzakelijk.
Via de D66/GroenLinks-PvdA-motie ‘Lokale Green Deal’ komt er een RES-
uitvoeringsplan met concrete projectvoorstellen in Q4 van 2024. De coalitie stemde
verdeeld. Het gob was vóór, CDA echter tegen. Toch was er een raadsmeerderheid. 

Glanerbrook zal een mooi, maar duur project
worden voor Sittard-Geleen. D66 is kritisch over
het plan. Toch werkt D66 waar mogelijk mee. Op
aanzet van GroenLinks-PvdA diende D66 een
motie in die voorziet in enkel groene inkoop van
stroom/energie voor sportcomplex Glanerbrook.
Dat is groen, duurzaam en goedkoop. 

Varkensstal

Bijenoase

De Provincie Limburg heeft de gemeente Sittard-
Geleen een subsidie van €2,4 mln. toegekend om
retailruimte weg te bestemmen. Dit plan lag er
voor het voormalige V&D-pand. Het college wil
dat terugdraaien, ondanks de belofte. D66 en
GroenLinks-PvdA dienden een amendement in
om retail te weren. We zien liever woningen en/of
horeca. De hele oppositie stemde voor.  

Voormalig D66-burgerraadslid Ellen Vaessen-ten
Haaf heeft zich ingezet voor de opvang van
vluchtelingen in Sittard-Geleen. Dat resulteerde
in de realisatie van de crisisnoodopvang (CNO)
te Sittard. De opvang duurt één jaar. D66 wil
structurele opvang. Samen met GroenLinks-PvdA
dienden we een motie in om verlenging van de
CNO te onderzoeken. 

In 2022 werd de motie ‘Lokaal Energiebedrijf’
aangenomen. In 2023 oormerkten we €100.000
voor de start van het energiebedrijf. De
GroenLinks-PvdA motie diende D66 mede in.  

Samen met GroenLinks-PvdA
stelde D66  vragen om het
project ‘bijenoase’ te
financieren met EU-subsidies
en/of  vanuit de Euregio. Via
‘Ecologisch Groenbeheer’ krijgt
het project uitvoering.  

D66 diende met GroenLinks-
PvdA het amendement in om de
uitbreiding van de varkensstal
in Guttecoven tegen te gaan.  
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Media — interviews en nieuwsberichten 
Via onderstaande QR-codes kan je enkele nieuwsberichten en interviews van D66
uit 2023 teruglezen/terugluisteren. Meer berichten en content zijn te bekijken op de
website van D66 Sittard-Geleen en/of De Limburger, Sittard-Geleen Nieuws,
1Limburg en BieOs.
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‘’Sittard-Geleen waagt een nieuwe
poging: een nieuw stadswapen voor
de fusiegemeente’’

‘‘Door de strot’’ 

‘’Net geopend COC in Geleen hard nodig:
‘Veel mensen binnen onze community
staan alleen en kunnen nergens terecht’’‘’Schwienswei als kapstok voor

opiniestuk over dualisme’’

‘’Pepijn Pi Van de Venne hoogst
geplaatste Limburger D66 voor
Europese verkiezingen’’

‘’Politiek project Connect College
breng verjonging in de raadzaal’’

Forum op Vrijdag (BieOs) —
Spoeddebat CNO Sittard 

Forum op Maandag (BieOs) — Open
Brief Huis aan de Markt 

Forum op Maandag (BieOs) — Art.
43 antwoorden Huis aan de Markt 

Forum op Maandag (BieOs) — Huis
aan de Markt, Motie D66-CDA

‘’Vragen raadsfracties D66 en CDA
over Euregionale samenwerking’’ 

‘’D66-raadslid Sittard-Geleen lijstduwer
bij landelijke verkiezingen’’



Terugblik 2023, Leon Vaessen 
Provinciale Statenlid (D66) Provincie Limburg
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Met dank aan een mooie campagne met inzet
uit de hele regio, konden er op 29 maart 2023
weer drie D66’ers worden geïnstalleerd in
Provinciale Staten van Limburg. Voor mij is dit
mijn derde statenperiode. Een periode waarin ik
weer aan de slag mag met infrastructuur en
mobiliteit, maar o.a. ook met erfgoed,
monumenten, internationalisering, toezicht
gemeentefinanciën, regiodeals Zuid-Limburg.
Naast het Staten- en commissiewerk vanuit
deze portefeuilles ben ik door Provinciale
Staten verkozen tot eerste vice-voorzitter van
PS. Daarmee mag ik af en toe onze Gouverneur 

vervangen in de vergadering, maar ook daarbuiten. Zo mocht ik namens de
provincie een krans leggen op de Britse militaire begraafplaats in Sittard op
Remembrance Sunday, afgelopen november. Ook ben ik weer lid van de Limburgse
delegatie van de EGTS-vergadering van de Euregio Maas-Rijn. 

In de formatie werd al snel duidelijk dat D66 geen deel uit zou gaan maken van de
coalitie. Dat geeft ons de mogelijkheid om het eigen profiel ook helemaal te laten
zien. Voorstellen zullen we steeds positief-kritisch bekijken en proberen te
verbeteren, door moties en amendementen in te dienen. In de vergadering van
november heb ik een motie ingediend waarin ik Gedeputeerde Staten vraag uit te
zoeken of de bestaande nachttrein Maastricht (via Sittard) naar
Amsterdam/Schiphol kan worden uitgebreid met een aftakking naar Aachen, die in
Sittard aansluit. In het eerste kwartaal van dit jaar mogen we daar een antwoord op
verwachten. Samen met collega Jacques-Michel Bloi van de VVD hebben we dit
ook bij Dr. Werner Pfeil van de FDP in Noordrijn-Westfalen onder de aandacht
gebracht. Die heeft een soortgelijke motie ingediend in de Landtag in Düsseldorf. 

Uiteraard blijven we onverminderd inzetten op een dagelijkse directe intercity-
verbinding tussen Eindhoven en Aachen (via Sittard). Dat zou in de randen van de
dag al moeten kunnen en eigenlijk in het weekend ook al wat meer, maar deze
processen verlopen stroef omdat er zoveel verschillende partners bij betrokken
zijn, en die zijn niet allemaal even enthousiast als de Duitsers en de Limburgers.
Gelukkig vinden we onze D66-collega’s in Eindhoven, Sittard-Geleen en Heerlen
hierin aan onze zijde en zijn zij ook actief met oproepen aan hun colleges om
aandacht te blijven vragen voor het belang van deze verbinding. Ook bij de Tweede
Kamer-fractie staat de intercity Eindhoven-Aachen op de radar. 
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Uiteraard ben ik altijd bereid om met jullie van gedachten te wisselen over
onderwerpen die de Westelijke Mijnstreek of de hele provincie raken en waarin de
provincie mogelijk wat kan betekenen. Aarzel niet om contact op te nemen. 

Uiteraard ben ik altijd bereid om met jullie van gedachten te wisselen over
onderwerpen die de Westelijke Mijnstreek of de hele provincie raken en waarin de
provincie mogelijk wat kan betekenen. Aarzel niet om contact op te nemen. 

Pepijn Pi Van de Venne



Europe needs to evolve from a loose

association of states into a true

federation.
— Guy Verhofstadt, lid Europees Parlement (Renew Europe)

‘‘
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Europese verkiezingen 6 juni 2024 
Pepijn Pi Van de Venne, EP-kandidaat D66 (Nr. 11)

20 | 

Op 6 juni 2024 vinden de verkiezingen plaats voor
het Europees Parlement. Met veel steun en trots sta
ik op plek 11 van de D66-kandidatenlijst. Daarmee
ben ik de hoogst geplaatste Limburger en jongste
kandidaat op de EP-lijst. Waar in de media en binnen
de politiek al wordt gesproken in termen van ‘Mister
Europe’ over mijn kandidaatstelling en rol binnen de
politiek, vertel ik jullie graag waarom ik meedoe. 

Europese samenwerking en de Europese Unie
worden vaak gezien als abstract en een ver-van-
ons-bed-show. Toch is dat niet zo; de EU heeft
direct impact op het dagelijks leven. Als 23-jarige
student European Studies en D66-fractievoorzitter in
de enige ‘stad’ van Nederland (Sittard-Geleen) met
twee landsgrenzen, zie ik direct hoe Europa haar rol
speelt in en rondom onze stad. 

Dagelijks ontmoet ik mede EU-burgers op de
Universiteit van Maastricht, veel inwoners doen
boodschappen in Duitsland, anderen gaan tanken in
België. Het zijn kleine voorbeelden, maar ze staan
dichtbij de mensen. In mijn werk als D66-raadslid zie
ik hoe we op gemeentelijk niveau direct verbonden zijn met Brussel. Via
verschillende Euregionale samenwerkingsverbanden werken gemeenten,
waaronder Sittard-Geleen, samen om internationale projecten van de grond te
krijgen, gefinancierd door de EU. 

Hoewel men in de grensregio’s de vruchten plukt van Europese samenwerking, is
het tevens het gebied waar nóg meer Europa nodig is. Nederlandse bussen die vlak
voor de grens weer omdraaien, Duitse windmolens die geen stroomkabel mogen
trekken naar Nederland (belemmering energietransitie) – terwijl een vrachtauto met
fossiele energiebronnen wél de grens over mag, en criminaliteit dat hoogtij viert
vanwege het grensaspect. Voor lokale- en nationale overheden is deze
problematiek complex en moeilijk om alleen op te lossen. De EU moet een rol
pakken. Via verschillende competenties – zoals vastgesteld in de verdragen – kan
de EU invloed uitoefenen, de lead nemen en/of lidstaten faciliteren in het verder
slechten van grenzen. Als jongen met Brits-Spaanse achtergrond, wonend in de
Euregio, werd ik lid van D66 vanwege het pro-Europa verhaal. Nu als D66-
fractievoorzitter in de meest Europese stad van Nederland en student European
Studies ga ik, met onze D66-lijsttrekker Gerben-Jan Gerbrandy en jullie, aan de
slag in een succesvolle campagne voor een groot D66-geluid in Europa, om burgers
met Brussel te verbinden en sturen vanuit het EP.



Terugblik 2023, Ellen Vaessen-ten Haaf 
Voormalig burgerraadslid (D66) gemeenteraad

Terugblik 2023, Behroez Kariemie
Burgerraadslid (D66) gemeenteraad 
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Door een nieuwe balans in werk, gezin en eigen tijd heb
ik voorlopig even een stapje terug gedaan binnen de
fractie. Dat doe ik met een gerust hart, want Behroez,
Björn en Pepijn zetten het goede D66-werk voort. En
hoewel ik nu een stapje terugzet, kijk ik vol trots,
waardering en geluk terug op de afgelopen twee jaar
waarin ik actief was binnen de gemeenteraad van
Sittard-Geleen. Ik heb mij altijd persoonlijk erg
betrokken gevoeld wanneer het gaat over de humane
opvang van vluchtelingen en de verantwoordelijkheid
die Sittard-Geleen daarin neemt als centrumgemeente. 

Wanneer je als nieuwkomer in de politieke arena na twee jaar al direct verandering
teweeg kan brengen op de thema's die mij en D66 aan het hart gaan, dan geeft dat
voldoening. Van schriftelijke vragen, naar een debat in de ronde, naar een
daadwerkelijke realisatie voor de opvang van vluchtelingen; de crisisnoodopvang
(CNO) in Sittard. Blij dat het college direct acteerde. De volgende stap is structurele
opvang binnen de gemeente. De D66-fractie zal daar altijd voor blijven gaan en wie
weet in welke hoedanigheid ik daarbij betrokken zal zijn in de toekomst. 

Naast mijn functie als secretaris binnen het D66-
afdelingsbestuur heb ik de afgelopen drie maanden  
Ellen tijdelijk mogen vervangen als burgerraadslid
binnen de gemeenteraad namens D66. In de periode
2018-2022 heb ik al meegedraaid als steunfractielid
binnen de D66-fractie. Met die ervaring ben ik aan de
slag gegaan om binnen de gemeenteraad, samen met
Björn en Pepijn, het verschil te maken op onderwerpen
die voor D66 van belang zijn. Onderwijshuisvesting en
ondernemersbeleid zijn enkele dossiers waarmee ik
bezig was. In deze grote dossiers waren we succesvol.

Om bij dat eerste te beginnen: In de Rondevergadering heeft D66 aandacht
gevraagd voor buurtaalonderwijs. Op de coalitie na, kreeg een D66-voorstel over
Duitse en Franse taallessen in het PO en VO veel steun binnen de raad. Samen met
Pepijn heb ik gewerkt aan de D66-motie voor  maatwerk in het ondernemersbeleid.
Een overgrote raadsmeerderheid stemde in met de motie. Binnen die drie maanden
dat ik erbij was hebben we met D66 resultaat geleverd, wederom. Een super D66-
team en ik heb zin om meer progressief-liberale resultaten te boeken.



Bijzondere momenten 2023
Sjebbetige Sjotelsplak — De Flaarisse Gelaen 

Race to Aachen — D66 short-film 

Aart Resoort Award — D66-erelid Bert Kamphuis 

D66 gaat traditiegetrouw langs verschillende
carnavalsrecepties en -bijeenkomsten. Tijdens de
jaarlijkste sleuteloverdracht van de Flaarisse in
Geleen kreeg D66-fractievoorzitter Pepijn de
‘Sjebbetige Sjotelsplak’ vanwege zijn uithaal in de
gemeenteraad naar Forum voor Democratie en hun
complot-gedachtegoed dat hij afkeurt.

Studentenraad — Connect College 

D66 regelde dat vanaf Europa Dag 2022 de EU-vlag
dagelijks wappert. Om het Europa-verhaal
laagdrempelig onder de aandacht te blijven
brengen, brachten Leon Vaessen en Pepijn Pi Van
de Venne met Europa Dag in 2023 een short-film
uit: ‘Race to Aachen’. In deze film laten zij zien wat
er nog moet gebeuren op internationale mobiliteit. 

Voor de tweede keer in het bestaan van
de afdeling D66 Westelijke Mijnstreek
werd de ‘Aart Resoort Award’ uitgereikt.
Dit keer aan oud-wethouder en voormalig
D66-fractievoorzitter, Bert Kamphuis.
Bert is in 1994 begonnen als raadslid. Het
is door Bert dat D66 ook haar eerste
bestuurder heeft mogen leveren in
Sittard-Geleen. Vanwege al deze
verdiensten  mag Bert zich erelid en
ontvanger van de Aart Resoort Award
noemen.

In Echt-Susteren heeft, onder leiding van docent
Björn Bonten, een project plaatsgevonden waarin
havo 5 van het Connect College zich heeft gestort
op de Omgevingsvisie. De partijen die zij daarbij
hebben opgericht zijn met elkaar in debat gegaan in
de raadszaal, met de burgemeester als voorzitter.
Waardevol voor zowel leerlingen als gemeente! (Zie
nieuwsberichten)
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Schriftelijke vragen
Brugfunctionaris 
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Schutterstraat Oud Geleen

Stenen Sluis Park Sittard 

Bomen Baandert

Schone Lucht Akkoord (SLA) 

Spaubeeklaan Geleen

Bert Kamphuis en Pepijn Pi Van de
Venne hebben namens D66  
schriftelijke vragen gesteld inzake de
deelname van Sittard-Geleen aan het
SLA. Dit om de luchtkwaliteit in Sittard-
Geleen te verbeteren,
gezondheidswinst te behalen en
aanspraak te kunnen maken op de
SpUk-subsidie. Het duurde even, maar
op initiatief van D66 heeft het college
besloten aan te sluiten bij het SLA.  

Na D66-vragen heeft het college
besloten de subsidie ‘Brugfunctionaris’
onder de aandacht te brengen bij
scholen. De Brugfunctionaris is een
verbindingspersoon tussen thuis en
school om onderwijspotentieel te
bevorderen voor de leerling.

De verkeerssituatie aan de
Spaubeeklaan te Geleen is gevaarlijk
vanwege de slechte trottoirs en
gebrekkig groenonderhoud. D66 stelde
vragen om deze situatie te verbeteren.
D66 zal dit dossier verder volgen.  

D66-fractie heeft vernomen dat de
Stenen Sluis in het Sittardse Stadspark
ernstig beschadigd is. Aan het ijzeren
hekwerk zijn de krullende uiteindes
verbogen en/of afgebroken. Aangezien
het Stadspark — en dus ook de Stenen
Sluis, een monumentale status geniet,
heeft D66 schriftelijke vragen gesteld.
D66 wil goed onderhoud voor onze
monumenten en verwacht dat het
college de beschadigingen zal laten
herstellen. 

Naar aanleiding van de voorgenomen
kap van een boom in de Hadewych-
straat stelde D66 vragen over de
bescherming van alle bomen in de
gemeente. Gezien de antwoorden en
de voorgenomen groenagenda zal D66
dit onderwerp in 2024 niet loslaten.

Het programma ‘Groot Onderhoud
Wegen’ leidde in de Schuttersstraat te
Oud Geleen tot zorgen en een
ongewenste verkeerssituatie. D66 stelde
vragen en de zorgen zijn weggenomen.
Tevens is de verkeerssituatie (deels)
aangepast in het nieuwe ontwerp, naar
wens van de inwoners. 



Jan Paternotte, in Sittard-Geleen
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Tweede Kamerlid en voormalig fractievoorzitter (D66) 
Als voormalig raadslid van boven de rivieren
(maar geboren in Den Bosch) is het áltijd fijn
om in Sittard-Geleen te zijn! Daar zie je het
enthousiasme en de finesse waarmee D66-
raadsleden het verschil kunnen maken, óók
vanuit de oppositie. Als fractievoorzitter ben ik
drie keer bij de afdeling langs geweest (voor
campagne, een serieuze borrel en een
regiocongres), en als nieuwe woordvoerder
onderwijs & Europa heb ik álle reden vaak terug
te blijven komen!

Europa is namelijk één van de successen van Behroez, Björn, Ellen en Pepijn, ons
bevlogen team in de raad. De Europese vlag wappert nu dagelijks, iets wat in de
Tweede Kamer nog ondenkbaar is. De fractie zet zich in voor de intercity
Eindhoven-Sittard-Aken. En met een Sittard-Geleense Green Deal zit de gemeente
nu op een koers van schone, betrouwbare energie voor burgers én ondernemers. 

Er is nog iets waarvoor D66 graag naar deze
gemeente kijkt. We gaan een gek landsbestuur
tegemoet, waarschijnlijk onder leiding van de PVV.
Die zullen veel willen afbreken van de resultaten die
D66 heeft geboekt voor het onderwijs en het
klimaat. Dan kan je boos worden, en soms zullen we
dat ook doen. Maar veel belangrijker is het dat wij
als D66’ers een hoopvol alternatief bieden voor het
populisme. Met optimisme en goede ideeën. Dan
helpt het als er ook een beetje gelachen mag
worden, en dat is wel de specialiteit van de fractie
onder leiding van Pepijn. Zo weet ons
burgerraadslid Björn zijn fractievoorzitter Pepijn
zelfs na een lange nacht in Maastricht nog uit bed
te halen voor een rondje flyeren met dit Kamerlid uit
Den Haag. Dat deed hij met de belofte ‘misschien
niet de hele frisse Pepijn, maar dan toch iets
Pepijnachtigs’ mee te kunnen nemen. 

Ik zie nu al uit naar de volgende keer campagne met
D66 Sittard-Geleen!
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Pepijn Pi Van de Venne Björn Bonten Behroez Kariemie

fractievoorzitter en
raadslid

burgerraadslid burgerraadslid

lid commissie begroting
en verantwoording

(B&V)

lid voorbereidingsgroep
begroting en

belastingmaatregelen

voorzitter
fractievoorzittersoverleg

(presidium)

voorzitter
voorbereidingsgroep

Euregionale
Raadsconferentie (VER)

lid
vertrouwenscommissie

burgemeester

lid
raadsagendacommissie

(RAC)

economie
financien
ruimtelijke ordening en
inrichting
inclusie
onderwijs
leefbaarheid
cultuur en
monumenten
groen en natuur

bestuur en organisatie
Euregionale
samenwerking
mobiliteit en verkeer
inclusie
sport en cultuur
jongeren
onderwijs
klimaat, natuur, groen
en duurzaamheid
openbare orde en
veiligheid
economie

mobiliteit en verkeer
ruimtelijke ordening en
inrichting 
duurzaamheid en
klimaat
leefbaarheid
bestuur en organisatie 

portefeuilles:

portefeuilles:

portefeuilles:
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Functies D66-fractie in de gemeenteraad
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